
Concept verslag Commissie Samenleving 23 juni 2020
Datum 23-06-2020
Tijd 19:30 - 22:00
Locatie Digitaal
Voorzitter R.A. Teunissen
Aanwezigen J. Harmsen, A. Ilhan, M.B.M. Jansen, J.G.B.A.  Lombarts, C.H.M. van Merwijk, J. de 

Nooij, R.A. Teunissen, D.M. van der Velden, L. van der Velden, W.L.J. Voetdijk-ten 
Have, P. de Winkel 
Nanne van Dellen, Belinda Elfrink en Hans Winters

Toelichting

1 Opening en vaststellen agenda

Notulen
Afwezig:
De heer De Nooij
De heer Engels

Mevrouw Ilhan zal later aan de vergadering deelnemen

Agenda:
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.

2 Inspraak
Gelegenheid voor inwoners om zich tot de commissie te richten over 
geagendeerde en niet-geagendeerde onderwerpen die tot de competentie van 
de commissie behoren.

Voor inspreken aangemeld:
- de heer Frank Schaapsmeerders over Alleenstaande minderjarige vluchtelingen 
in Griekenland

Notulen
Meerdere commissieleden geven aan dat zij zich voor deze kwestie in willen 
gaan zetten, er wordt opgemerkt dat men dit raadsbreed zal gaan oppakken.

De heer Schaapsmeerders beantwoord de aan hem gestelde vragen:
- de Nederlandse regering heeft geen toezegging gedaan over een aantal op te 
nemen kinderen. Daarmee is het dus ook niet duidelijk hoeveel kinderen 
Zevenaar eventueel zou kunnen opvangen;
- op dit moment hebben 11 Europese landen een toezegging gedaan, waaronder 
Luxemburg en Duitsland zij hebben aangegeven kinderen tussen de 10 en 15 
jaar te gaan opvangen.
- de selectie van kinderen die eventueel in Nederland zou worden opgevangen 
gebeurd door de hulporganisaties ter plaatse.

Namens het college reageert wethouder Elfrink:
- Zij kan zich vinden in de oproep van de heer Schaapsmeerders

3 Vaststellen besluitenlijsten vorige vergaderingen
De commissie wordt gevraagd de besluitenlijsten van de vergaderingen van 26 
mei en 2 juni jl. vast te stellen.



Notulen
De besluitenlijsten van 26 mei en 2 juni zijn ongewijzigd vastgesteld.

4 Vaststellen raadsplanning en lijst toezeggingen en moties (ibabs)
De raadsplanning is toegevoegd.
Toezeggingen zijn te raadplegen onder overzichten bij Toezeggingen
Moties zijn te raadplegen onder overzichten bij Moties.

Notulen
Opgemerkt wordt dat het subsidiebeleid niet meer op de termijnagenda staat.
Verder ongewijzigd vastgesteld.

5 Z/20/357103 Kaderbrief 2021-2024
Dit onderwerp komt in alle commissies aan de orde.

De raad wordt voorgesteld:
1. voor 2020 af te zien van vaststelling van een Kadernota als voorbereiding op 
de Meerjarenbegroting 2021-2024;
2. de in plaats van de Kadernota opgestelde Kaderbrief 2021-2024 voor 
kennisneming aan te nemen.

Portefeuillehouder: Nanne van Dellen

Notulen
Namens het college geeft wethouder Van Dellen een korte introductie.

Door de commissieleden worden vragen gesteld over/ naar aanleiding van:
H 4. Onderwijs:
- er wordt aandacht gevraagd voor de kinderen die door het thuis onderwijs een 
achterstand hebben opgelopen;
- zijn er gegevens bekend over het aantal leerlingen dat een achterstand heeft 
opgelopen en de kosten die gemaakt moeten gaan worden om dit weer weg te 
werken; over het aantal schoolverlaters; het aantal kinderen dat gebruik heeft 
gemaakt van de noodopvang en de kosten hiervan;
-  over de oorzaak van de toename van het aantal schoolverlaters ;
- landelijk geeft 0ngeveer 56 % van de leerlingen aan dat zij een leerachterstand 
hebben

H 5.  Cultuur
- de exploitatie van de Turmac Cultuurfabriek
- is dit het juiste moment om het subsidiebeleid te harmoniseren
- wanneer komt er voor de subsidieontvangers meer duidelijkheid over het beleid 
voor de komende jaren, waar moeten zij zich op voorbereiden
- welke actie onderneemt het college om samen met de cultuurinstellingen de 
gevolgen te beperken

H 6. Sociaal Domein
- is er al meer bekend over de compensatie van het rijk
- is in de afgelopen periode het zorgniveau gehandhaafd en zo nee wat wordt 
ondernomen om dit weer op niveau te krijgen
- wat wordt bedoeld/beoogd met heroverweging minimabeleid

Algemeen:
- stand van zaken herstelplan en hoe wordt de raad hierin betrokken



Namens het college beantwoorden de wethouders de vragen.
Wethouder Van Dellen
- er wordt gewerkt aan een nieuw onderwijs achterstanden beleid samen met alle 
daarbij betrokken instanties. Het concept ligt nu voor bij de Participatieraad en 
komt vervolgens naar de gemeenteraad.
- de wethouder is bij scholen op bezoek geweest. Leraren geven aan dat zij, ook 
in de afgelopen periode een goed beeld van de leerlingen hebben, wie er met het 
digitale onderwijs wel of niet goed mee konden komen. Zij herkennen niet het 
beeld uit het landelijke nieuws (56%)
- alle feestelijkheden rondom de opening van de Turmac Cultuurfabriek zijn 
uitgesteld, ook hebben nog niet alle gebruikers de ruimte die voor hen bestemd 
is in gebruik genomen. Van de provincie is € 25.000 ontvangen voor de Turmac 
Cultuurfabriek én voor de dorpshuizen.
- over de vraag of dit het juiste moment is voor de harmonisatie van het 
subsidiebeleid wordt nagedacht. Er komt een voorstel naar de raad.
- over de verdeling van het geld dat Zevenaar van het rijk zal ontvangen wordt 
n.a.w. omstreeks 15 juli meer bekend.
- met de Auditcommissie is gesproken over de 2e VGR. Het college zal proberen 
om in ieder geval de raad bij de behandeling van de begroting te informeren over 
stand van zaken m.b.t. de financiën.
- voor het herstelplan wordt ook gekeken naar de regionale mogelijkheden en 
naar de mogelijkheden van co-finaciering door de provincie. het zal in september 
in het college besproken worden en vervolgens komt het herstelplan naar de 
raad.

wethouder Elfrink
- in de afgelopen periode zijn een aantal nieuwe initiatieven eenmalig 
ondersteund
- al voor deze crisis werd duidelijk dat de minimaregelingen veel gebruikt worden, 
het vastgestelde budget wordt flink overschreden. heroverweging van het 
minimabeleid bij de begroting zou een optie kunnen zijn.

wethouder Winters
- verwijst naar het RIB over het Sociaal Domein en COVID19
ingezet op de continuïteit van de zorg als van de zorgaanbieders
- er is sprake van uitgestelde zorg bij huisartsen en ziekenhuizen
- aan de gemeente kant is duidelijk dat er bij de aanvragen een inhaalslag 
plaatsvindt. Zorgvraag op vergelijkbaar niveau als voor de COVID19 crisis
- gedurende de afgelopen periode is er gebruik gemaakt snelle/korte indicaties 
zodat er snel hulp geboden kon worden. Er wordt ni nagegaan of de geboden 
zorg voldoende is of aangepast moet worden.

6 Z/20/359380 Jaarstukken 2019 gemeente Zevenaar
Dit onderwerp komt in alle commissies aan de orde.

De raad wordt voorgesteld:
1. De jaarstukken 2019 vast te stellen;
2. Kennis te nemen van het accountantsverslag van Stolwijk & Kelderman en de 
reactie van het college op dit verslag;
3. Het voordelige resultaat 2019 toe te voegen  aan de algemene reserve.

Portefeuillehouder: Nanne van Dellen

Notulen



De commissieleden geven aan tevreden te zijn met de jaarstukken en 
complimenteren de ambtenaren met het duidelijke rapport. Ook is voor een  ieder 
duidelijk dat dit positieve resultaat snel zal verdampen in de huidige situatie.
Door de fractie van D66 zullen in de commissie Middelen nog vragen gesteld 
worden over het rapport van de accountant.

Door een aantal leden van de commissie wordt aangegeven dat dit als 
bespreekpunt op de agenda van de komende raadsvergadering moet komen.

7 RIB 2020-023 Informatie naar aanleiding brief VWSVNG over toekomst 
beschermd wonen
RIB geagendeerd op verzoek van Sociaal Zevenaar (raadsvergadering 9 april). 
De fractie wil uitgangspunten meegeven aan college m.b.t. beschermd wonen.
Sociaal Zevenaar heeft dit op de agenda laten zetten om met elkaar hierover van 
gedachten te wisselen en de wens voor Zevenaar duidelijk mee te geven aan de 
wethouder. Joke Harmsen heeft bijgaande bespreekpunten van te voren 
aangeleverd om de discussie over te voeren:
De gemeente Zevenaar zit niet in de stuurgroep, dus hoe houden we vinger aan 
de pols mbt voorstellen?
Welke behoefte is er aan zorgaanbod bij onze inwoners?
Welk zorgaanbod willen wij voor de inwoners van Zevenaar?
Intramuraal niet alleen via regionaal vangnet, intramuraal moet ook dichterbij 
gerealiseerd kunnen worden.
Ambulante invulling is de focus, hoe kunnen we ook naar meer hybride 
woonvormen toegroeien? Meer flexibiliteit want niet voor iedere client is 
ambulante begeleiding in elke fase toereikend. Hoe kunnen we opbouw en 
afbouw zo dicht mogelijk organiseren bij de client want elke “ verhuizing” geeft 
veel spanning en emotie.
Hoe kunnen we ook in de Zevenaarse dorpen werken aan inclusie?
Gebruik maken van ervaringsdeskundigheid, college oproepen hier een start 
mee te maken.
Samen met netwerk van de client onderzoeken wat er mogelijk is - flexibel en 
maatwerk lijken mij goed uitgangspunten.
Kortom; hoe willen wij voor Zevenaar het geregeld hebben, daar zou ik (Joke 
Harmsen) graag over willen discussiëren met jullie.

Notulen
Naar aanleiding van de mail van mw. Harmsen aan de commissieleden wordt 
aangegeven:
- organiseer de zorg kleinschalig en dicht bij huis
- daar waar dit niet kan schaal op maar dan niet naar een grote regio zoals 
Arnhem maar bijvoorbeeld binnen De Liemers
- bewaak de kwaliteit goed even als de draagkracht van de omgeving, is deze 
nog voldoende
- stuur op afbouw, ambulante zorg biedt zeker kansen
- organiseer niet over de zorgvragers heen maar overleg met hen wat zij nodig 
hebben en biedt de hulp die bij de zorgvraag past

Namens het college reageert wethouder Winters:
- herkent veel van hetgeen gezegd is in de uitvoering kaders die het college nu 
aan het uitwerken is
- de gemeente Zevenaar  is geen lid van de regionale stuurgroep maar kan wel 
degelijk meesturen want in een van de belangrijkste werkgroepen (Toegang) zit 
een goede Zevenaarse ambtenaar. Daarnaast is de wethouder  betrokken bij het 
overleg met de wethouders van de overige gemeenten.



++Mw. Hamsen ++ bedankt de commissieleden voor hun inbreng.

8 200506 Brief Alles voor Mekaar 040520 noodkreet opsporen eenzame 
ouderen via BRP
Brief is geagendeerd op verzoek van de fractie van de SP (lijst ingekomen 
stukken raadsvergadering 13 mei jl.)

Notulen
Mw. Van der Velden (SP) geeft aan dat deze brief door de SP geagendeerd is 
om de aandacht van het college te vragen om zeer actief naar eenzame ouderen 
te zoeken en hen alle noodzakelijke hulp te bieden.

Namens het college reageert wethouder Elfrink:
- het college onderschrijft de oproep van de SP
- Stichting Alles voor elkaar heeft hiervoor een mooi initiatief.  In Zevenaar 
gebeurd heel veel o.a. door Caleidos
- via de reguliere kanalen zijn nog niet alle ouderen in beeld

Wethouder Winters
- er wordt vanuit de data te kijken welke ouderen we nu "missen". We kijken nu 
als eerste naar 80+.  De ouderen die er zo "uitvallen" worden persoonlijk en 
direct benaderd.

Door mw. Jansen (PvdA) wordt aangegeven dat eenzaamheid niet specifiek is 
voor ouderen, denk bijvoorbeeld aan een partner van een dementerende.

Mw. Van der Velden (SP) is blij dat het college al actie onderneemt op dit punt en 
verzoekt het college de raad over de voortgang te informeren.

9 Stand van zaken Sociaal Domein
Vanwege de importantie en impact van het onderdeel sociaal domein staat dit 
onderwerp als terugkerend onderdeel op de agenda. De portefeuillehouders 
informeren de commissie op hoofdlijn over de ontwikkelingen, voor de commissie 
is er gelegenheid tot het stellen van vragen en het voeren van onderling overleg.

Notulen
Namens het college wethouder Winters:
- er komt een RIB over de Jeugdbeschermingsketen
- kwartaal rapportage Q1 is gereed en komt naar u toe
- 1 juli 2020 start de nieuwe inkoop. Er is gekozen voor een zachte landing, niet 
alle contracten ontbinden maar daar waar nodig worden de huidige contracten 
netjes afgebouwd.
- de huishoudelijke hulp wordt lokaal aanbesteed. Over de financiële 
consequenties wordt de raad met Q2 geinfomreerd.

10 Punten van orde commissie
De leden van de commissie kunnen agendaverzoeken aan de commissie 
voorleggen.

Notulen
geen punten van orde ingediend.

11 Mededelingen portefeuillehouders



Gelegenheid voor de portefeuillehouders om korte actuele en urgente 
mededelingen te doen.

Notulen
Wethouder Van Dellen:
Beantwoording vragen VVD over contracten met het Filmhuis
1. Waarom nu wel beperkende voorwaarden in het huurcontract?
In de RIB van 31 maart 2020 heeft  het college meegedeeld dat met met beroep 
van Algemene Groepsvrijstellingsverordening  (AGVV) staatssteun wordt 
verleend aan het Filmhuis.  Dit omdat de huurprijs die aan het Filmhuis in 
rekening wordt gebracht lager is dan de getaxeerde huurprijs voor de ruimte in 
de Turmac Cultuurfabriek. De huurprijs die in rekening wordt gebracht is gelijk 
aan de huur die het Filmhuis voldoet voor de huidige locatie. In de 
huurovereenkomst zijn de voorwaarden om in aanmerking te komen voor 
staatssteun opgenomen.  Omdat het niet lukte om met de betrokken partijen tot 
overeenstemming te komen over de programmering en er geen sprake is van 
een subsidierelatie is besloten om beperkende voorwaarden in de 
huurovereenkomst op te nemen.

2. Zijn de voorwaarden veranderd na 24 september 2019?
Meerdere pogingen ondernomen om overeenstemming tussen de partijen te 
bereiken over de programmering zijn niet gelukt. deze situatie is na 24 
september 2019 niet veranderd. Het Flimhuis heeft een culturele ambi status. Dit 
wil zeggen dat   het Filmhuis 90% van haar inzet moet richten op cultureel 
gebied. Daarnaast ligt er in het bestemmingsplan een beperking van de 
programmering om dat daarin staat dat er geen sprake mag zijn van een 
bioscoop. Daarbij gaat het college er vanuit dat de programmering past bij de 
doelstelling zoals deze in de statuten van het Filmhuis zijn weergegeven. Het 
college heeft als voorwaarde in het huurcontract opgenomen dat de getoonde 
films slechts voor 10% uit commerciële films mag bestaan. deze zijn als zodanig 
geïndiceerd met behulp van de internet movie database. Met de opgelegde 
voorwaarden gaat het college er vanuit dat de exploitatie van het Filmhuis in 
overeenstemming is met de voorwaarden van de staatssteun, het 
bestemmingsplan, de culturele ambi status de statuten van het Filmhuis en de 
functie van het Filmhuis. het college ziet geen aanleiding om meer beperkende 
voorwaarden op te leggen.

3. Kan de portefeuillehouder aangeven welke juridische risico's de gemeente 
loopt?
Met het in acht nemen van het huurrecht volgens het Burgerlijk Wetboek heeft de 
gemeente een huurovereenkomst gesloten met het Filmhuis. In verband met de 
Europese staatssteun regels heeft het college van de huurovereenkomst 
kennisgeving gedaan aan de Europese Commissie. Het ministerie van 
Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties is akkoord gegaan met deze 
kennisgeving. de kennisgeving is inmiddels geregistreerd door de Europese 
Commissie. Dit wil zeggen dat wordt ingestemd met de staatssteun. Het college 
ziet dan ook geen aanleiding om juridische risico's aan te nemen met betrekking 
tot het aangaan van de huurovereenkomst met het Filmhuis.
Het college zal nakomen van de opgelegde voorwaarden handhaven. Daarnaast 
is er ook een subsidie relatie met het Filmhuis ook dat is een moment voor 
handhaving van de voorwaarden.

De wethouder zegt toe de beantwoording nog schriftelijk te doen toekomen.

12 Rondvraag



De leden van de commissie kunnen vragen stellen aan de portefeuillehouders. 
De vragen dienen van tevoren gemeld te worden aan de griffie. Als er geen 
vragen vooraf ontvangen worden, gaat dit onderwerp van de agenda.

De fractie van de VVD heeft bijgaande vragen inzake contract Filmhuis 
aangekondigd.

Notulen
Hiervan wordt geen gebruik gemaakt.

13 Sluiting
De voorzitter sluit de vergadering.
In verband met zijn afscheid als raadslid en daarmee ook als voorzitter van deze 
commissie spreekt de heer Teunissen zijn dank uit voor de prettige 
samenwerking tijdens de vergaderingen  in de afgelopen periode.

Zevenaar, 2 juni 2020
Namens de Agendacommissie,
R. Heemsbergen


